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Llámanos. 93 461 90 01

Administración Profesional de Comunidades

www.gestioveinal.es

Servicio de Urgencias 

a nuestras comunidades
24 horas - 365 días/año

Rambla Josep Maria Jujol, 51
Sant Joan Despí

n# 116
NOVEMBRE 2019

membre de l'associació
LA PREMSA DELBAIX

El  d iar i  gratuït  del  Baix  L lobregat
ANUNCIA'T EN AQUEST DIARI Propera edició: 16 Desembre Telèfon:

615 87 33 44 mail@lapremsadelbaix.es

Tiratge  auditat per:

Foto:  Aj. Vallirana

HISTÒRICA INAUGURACIÓ

Pàgina 9

Ja ha entrat en funcionament la Variant de Vallirana, una alternativa de 
gran capacitat per al trànsit de llarg i mig recorregut que fins ara es veia 
obligat a circular per la N-340 que passava pel centre del municipi

· Protección contra todo tipo de mal de ojo
· Recuperar negocio, trabajo.
· Problemas de separación, unir pareja.
· Cualquier problema matrimonial
· Recuperar pareja y retorno definitivo

Gran vidente curandero muy reconocido.
Eficacia, rapidéz, garantía en su trabajo.

Alta Magia Àfricana.
Soluciona todos tipo de Problemas:

Resultados 100% en 3 días.
Trabaja a distancia,
si no puede desplazarse

t. 692 32 20 52

SOCIETAT Pàgina 7

L'estació de tren 
de Sant Feliu de 
Llobregat serà 
enderrocada  

ECONOMIA Pàgina 11

El Baix Llobregat, 
entre les 
comarques que més 
créixer el 2018
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C/Vista alegre, 19 - Cornellà de Llobregat - 93 375 41 53  -  FRENTE MERCADO MARSANS              www.boutiquebely.com

Síguenos en Instagram y Facebook
Looks diarios, novedades y promociones 
para estar siempre a la última en moda

Te espero. 
MªCarmen Tenorio Gómez

YERSE · NAF NAF · NEKANE...

¡Nueva Colección!
INVIERNO 

2019/20

El Tribut Metropolità ja s’està
aplicant a la segona corona

Begues, Cervelló, Corbe-
ra del Llobregat, Molins 
de Rei, Pallejà, La Palma 

de Cervelló, El Papiol, Sant 
Andreu de la Barca, Sant 
Climent de Llobregat, Sant 
Vicenç dels Horts, Santa Co-
loma de Cervelló i Torrelles 
de Llobregat ja apliquen el 
Tribut Metropolità fruit de la 
seva incorporació a la zona 
tarifària 1 des del passat 1 de 
gener de 2019. Fins aquest 
any, només pagaven aquest 
tribut -que grava sobre l’IBI- 
els 18 municipis que forma-
ven part de l’antiga Entitat 
Metropolitana del Transport 
(EMT), ja que es considera-
va que els més allunyats no 
gaudien del mateix nivell 
de serveis, especialment en 
l’àmbit del transport públic. 
Els mateixos que en 2001 
es van incloure en la pri-
mera corona tarifaria (Zona 
1) de l’Autoritat del Trans-
port Metropolità (ATM). 
Un cop assolides aquestes 
millores als municipis de 

la segona corona, i amb la 
voluntat d’aprofundir en la 
cohesió social i la reducció 
de desigualtats al territori, 
l’AMB posa de manifest la 
necessitat d’avançar en la 
corresponsabilitat de tota 
la ciutadania metropolitana 
com a principal beneficiària 
d’aquests serveis. I és per 

aquest motiu que enguany 
el tribut s’estén ja als muni-
cipis de la segona corona. 
D’altra banda, la base im-
posable d’aquest tribut és 
el valor cadastral del bé im-
moble que es grava. Aquest 
valor és fixat pel Ministeri 
d’Hisenda a partir de les 
dades que consten en el ca-
dastre immobiliari. La quota 
íntegra del tribut s’obté mul-
tiplicant el valor cadastral 
pel tipus impositiu vigent 
(fixat per l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona). La quo-
ta líquida del tribut s’obté 
aplicant, segons els casos 
unes reduccions i/o bonifi-
cacions. Estan exemptes de 
tributació aquelles finques 
residencials amb un valor 
cadastral inferior 45.389,47 
€, sempre que constitueixin 
la primera residència.

Tarifes de l’aigua
El Ple de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona va apro-
var les ordenances fiscals 

de cara el 2020. Es va arri-
bar va un acord de forma 
definitiva l’Ordenança 
fiscal per regular les tari-
fes  de subministrament 
d’aigua potable als trenta-
sis municipis que confor-
men l’AMB, així com els 
altres drets econòmics per 
la prestació d’activitats 
connexes. De cara al 2020, 
les tarifes del subministra-
ment d’aigua dels 23 muni-
cipis abastits per Aigües de 
Barcelona Empresa Metro-
politana de gestió del Ci-
cle Integral de l’Aigua, S.A., 
experimentaran una re-
ducció de preus del 4,95%, 
la qual cosa suposarà un 
total de 16 milions d’euros 
d’estalvi per a la ciutada-
nia. També es va aprovar a 
un acord en les taxes per a 
la gestió metropolitana de 
les zones de baixes emis-
sions, vinculada a la tra-
mitació d’autoritzacions 
d’accés i circulació a la ZBE 
Rondes de Barcelona.

Foto: Arxiu

Entra en funcionament un nou 
tram de carril bici a Esplugues 

Esplugues de Llobregat compta des del passat dijous  24 
d’octubre amb un nou tram de carril bici. Els 80 metres de 
longitud que quedaven pendents del carril per a bicicletes 

i vianants que connecta l’avinguda Jacint Esteva Fontanet 
amb la Diagonal de Barcelona ja ha entrat en funcionament. El 
nou tram compta amb un vial per a bicicletes de 2,30 metres 
d’amplitud, i un pas per a vianants de 3 metres.

El Crematori de Molins es    
farà fora del teixit residencial

La junta de Govern Local de l’Ajuntament de 
Molins de Rei va acordar l’aprovació inicial del Pla 
Especial Urbanístic per la regulació de les activitats 

d’incineració de residus, d’abocadors i d’incineració de 
cadàvers, de restes humanes i de restes cadavèriques. 
La regulació fixa una distància mínima de 250 metres 
del teixit urbà per ubicar el crematori de l’empresa 
concessionària Mémora. A més, només es permetrà el 
crematori a dos llocs: els polígons El Molí i El Pla.

L’Ajuntament de Gavà presenta 
el projecte pioner Gavius

El consistori gavanenc va presentar el projecte 
Gavius. La iniciativa, liderada per l’Ajuntament, 
consisteix en un assistent virtual de l’administració 

pública que oferirà al ciutadà serveis proactius 
automatitzant i agilitzant l’atorgament i el cobrament 
de les prestacions socials. Es tracta d’una nova forma 
de relacionar-se amb la ciutadania pionera, innovadora, 
més dinàmica i més àgil, utilitzant les possibilitats de 
la intel·ligència artificial.Gavius requereix una inversió 
de 5,3 milions d’euros, dels quals la Urban Innovative 
Actions de la Unió Europea aporta 4,2 milions.

Fins aquest any, només pagaven l’impost les divuit poblacions que 
formaven part de l’antiga Entitat Metropolitana del Transport (EMT)

SOCIETAT

Arriba a la capital de la 
vinya el Subirats Tasta’l
Una de les fires de vins, caves, productes de la terra   
i gastronomia més importants amb 40 expositors

El proper diumenge 24 
de novembre, d’11 a 15 
hores, la plaça Subirats 

de Sant Pau d’Ordal acollirà 
el 15è Subirats Tasta’, una 
de les fires de vins, caves, 
productes de la terra i gas-
tronomia més importants 
de la comarca amb 40 ex-
positors participants. El 
Subirats Tasta’l és una fira 

per tastar la qualitat dels 
vins i caves dels cellers de 
Subirats, promocionar la 
gastronomia del municipi i 
posar en valor els produc-
tes del territori i el nostre 
patrimoni. En cada edició 
es promociona una part 
del patrimoni i s’organitzen 
diferents activitats i pro-
postes turístiques que fan 

de la fira un esdeveniment 
festiu per a tota la família.

Jaciment ibèric
La quinzena edició de la 
fira està dedicada al jaci-
ment ibèric del Puig del 
Cocodril i per aquest motiu 
s’ha previst una passejada 
i visita guiada al jaciment i 
una exposició de les restes 

arqueològiques recupe-
rades a la darrera excava-
ció.  Enguany el municipi 
convidat és Les Cabanyes 
i serà el seu alcalde, Agustí 
Vallverdú, qui farà la inau-
guració de la mostra a les 
10.30 h a la sala de Plens de 
l’Ajuntament. Hi haurà una 
cercavila a càrrec dels ge-
gants de Les Cabanyes i les 
colles de Subirats que sor-
tirà de la plaça del consis-
tori i arribarà fins a la plaça 
Subirats. Els gegants que-
daran exposats al carrer 
Ponent.  A més, es tornarà a 
comptar amb la participa-
ció especial del Consell Re-
gulador IGP Gall del Pene-
dès i, com a novetat, també 

la cuina de l’ànec mut. Els 
més petits podran gaudir 
de tallers i jocs relacionats 
amb la cultura del vi i el 
cava de la mà de Fem Vinya 

i ArqueoVits. Altres activi-
tats complementàries són 
els tastos guiats, el taller 
pràctic d’esperanto i el ser-
vei de lloguer de bicicletes.

Foto: Aj. Subirats
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SOCIETAT

L’ATM aprova un estudi per ampliar 
el tramvia entre Esplugues i Sant Just
L'actuació prevista, amb un cost d'uns trenta-cinc milions d'euros, afegirà       
dues noves estacions i servirà per reordenar el servei al Baix Llobregat

El Consell d'Administració 
de l'Autoritat del Trans-
port Metropolità (ATM), 

ha aprovat inicialment 
l'estudi informatiu per am-
pliar el tramvia entre Es-
plugues de Llobregat i Sant 
Just Desvern. L'actuació 
està prevista en el Pla Direc-
tor d'Infraestructures 2011-
2020 i sumarà 1,2 nous 
quilòmetres al traçat ac-
tual i dues noves estacions. 
D'aquesta forma s'unirà la 
rotonda de la plaça Santa 
Magdalena d'Esplugues 
amb la parada de la Rambla 

de Sant Just a través de l'eix 
de la Carretera Reial i Laureà 
Miró. La millora suposarà 
la reordenació del servei al 
Baix Llobregat. El cost de 
l'actuació és de 35 MEUR. 
Abans d'aprovar-se de for-
ma definitiva, l'estudi se sot-
metrà a informació pública 
durant dos mesos i es farà la 
seva tramitació ambiental. 

Documents
Els documents que compo-
sen l'estudi informatiu, que 
inclouen un estudi de mo-
bilitat i un estudi d'impacte 

ambiental, han estat ela-
borats durant els darrers 
mesos i s'emmarquen en 
les tasques previstes en el 
protocol de col·laboració 

signat el 2017 entre la Ge-
neralitat, els ajuntaments 
d'Esplugues, Sant Just 
Desvern, Sant Joan Despí i 
l'ATM. L'estudi analitza qua-

tre alternatives de secció 
pel traçat definit de la Ca-
rretera Reial i Laureà Miró i 
fa, per a cadascuna d'elles, 
una anàlisi cost-benefici.

Fotos: TRAM

Sant Boi aplica noves tècniques 
de mediació en conflictes escolars 

L'Ajuntament ha creat un equip de treball especialitzat 
en la resolució de conflictes escolars. La seva tasca 
se centrarà a abordar l'assetjament d'entre iguals o 

'bullying' mitjançant tècniques de 'resolució restaurativa'. 
L'equip treballa per ajudar els equips directius dels centres, 
el professorat, l'alumnat i les famílies a prevenir i resoldre els 
conflictes escolars d'una manera pacífica i reparadora.

Projecte per millorar l'estat 
dels habitatges a Castelldefels 

L'àrea municipal d'Urbanisme i Medi Ambient de 
Castelldefels, està treballant per millorar l'estat 
dels habitatges del municipi baixllobregatí, posant 

especial atenció a la millora l'accessibilitat, l'eficiència 
energètica i l'estat de les façanes, entre d'altes qüestions. 
El consistori ha iniciat un estudi per conèixer quin és 
l'estat actual dels habitatges al barri de Can Vinader.

Telemedicina per a pacients 
amb problemes crònics de cor 

L’Hospital de Bellvitge, l’Arnau de Vilanova de Lleida, el 
de Viladecans, el Moisès Broggi de Sant Joan Despí i 
l’equip de cronicitat d’Atenció Primària del Delta del 

Llobregat han iniciat el seguiment per telemedicina de 
pacients amb insuficiència cardíaca crònica en el marc de 
l’assaig clínic HERMeS, en el que hi participen cinc centres 
més d’arreu de l’Estat i que ja inclou 200 pacients.

Els Museus d’Esplugues 
va ser l’escenari esco-
llit perquè el Consorci 

de Turisme del Baix Llo-
bregat, TRAM, i els muni-
cipis de Cornellà, Esplu-
gues, Sant Feliu Sant Joan 
Despí i Sant Just Desvern 
hagin signessin un con-
veni de col·laboració per 
seguir impulsant ‘La Ruta 
del TRAM’. L’activitat, ja 
consolidada en el terri-
tori, descobreix visites a 
indrets rellevants, edifi-
cis emblemàtics i mostra 
l'oferta gastronòmica a 
l’entorn del tramvia a la 
zona del Baix Llobregat.

Turisme cultural

Rbla. Anselm Clavé,32  |  08940 Cornellà de LLobregat | www.latiendadepisos.com | info@latiendadepisos.com
Tel. 93 474 00 77 - 670 27 50 78

1991
Desde

en
CORNELLÀ

INMOBILIARIA

BCN_PASEO ZONA FRANCA

195.000€uros

FANTÁSTICO PISO GAVARRA

Bcn-Zona Franca, 
junto parada de 
metro, gran piso 
alto con ascensor, 
balcón amplio 
con vistas al 
parque, 3 h, baño, 
cocina, salón muy 
amplio soleado, 
todo exterior. 410.000€uros

SUPER PISO EIXAMPLE
SANT JOAN DESPÍ

S. Joan Despi, eixample, Rambla Jujol, 
gran piso de 4 h, 2 baños, balcón, 

garaje, ascensor, vistas a Montserrat, 
2 piscinas y zona comunitaria.

185.000€uros

PISO REFORMADO CON PATIO, EXTERIOR CON 
SOL Y LUZ NATURAL, VENTANAS DE ALUMINIO 

NUEVAS, INSTALACIÓN ELÉCTRICA NUEVA. 

PLANTA BAJA-CORNELLÀ-SPLAU
En La Miranda- 
Gavarra, 1º de 
altura, balcón, 
3-4 habitaciones, 
súper- reformado 
muy bonito, aire 
acondicionado 
y calefacción, muy bien comunicado, pocos 
vecinos, piso espectacular por acabados.

Cornella, 
Can Suris-
Fontsanta, 
planta baja 
de una casita 
a reformar 
con jardín y 
garaje. 2-3 
habitaciones. 

150.000€uros

CASITA PLANTA BAJA EN CORNELLÀ

249.000€uros
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HERMANOS MORENO DÍAZ Reformas y Construcciones desde 1999

C/Teide,10 - L'HOSPITALET · ryjmoreno99@gmail.com

Albañilería · Fontanería · Carpintería · Electricidad · más...

Presupuestos 
sin 

compromiso

OFERTA BAÑO COMPLETO
TOTAL 3.500€ 

Baño completo 3.500€
Azulejos y pavimento 
Techo e iluminación
Mueble 70, wc y grifería
Plato de ducha y mampara de 100
Mano obra, materiales e instalac.

Instalación Luz nueva 2.900€

OFERTA COCINA COMPLETA
TOTAL 6.500€
Cocina completa 6.500€
Azulejos y pavimento
Techo e iluminación
4m/l mobiliario y granito nacional
Electrodomésticos
Mano obra, materiales e instalac.

 +info. Ver web:  www.reformasmoreno.es

 Fijo. 93 449 56 51
      607 522 680

WathsApp
Síguenos en Facebook
Reformas Moreno Díaz

Pintar piso en blanco 65m2 aprox. 950€

SOCIETAT

L’Ajuntament de Sant Vi-
cenç dels Horts va apro-
var en junta de govern 

donar llum verda a un nou 
projecte d’intervenció direc-
ta al barri de Can Ros, amb 
l’objectiu de resoldre les 
dificultats de convivència 
veïnal que es viu en concret 
al carrer Llobregat, al tram 
conegut com la rambla de 
Can Ros. El projecte consis-
tirà a organitzar un procés 
en el qual la ciutadania i 
l’administració treballaran 
conjuntament per identifi-
car les causes del que està 
passant i exploraran les dife-
rents mesures de prevenció i 
promoció de l’ús positiu de 
l’espai públic que s’han de 
posar en marxa. Els objec-
tius del pla són reconduir la 
situació actual de tensió, re-
forçar el paper de la Rambla 

com espai de dinamització 
veïnal, respondre i prevenir 
discursos i rumors falsos, i 
afavorir la corresponsabilitat 
del veïnat i entitats en tot el 
procés. Diversos professio-
nals treballaran conjunta-
ment amb entitats, veïnat i 
treballadors i treballadores 
municipals. L’alcalde de 
Sant Vicenç dels Horts, Mi-
guel Comino, va explicar 

que “volem que Sant Vicenç 
dels Horts sigui una ciutat 
inclusiva, on totes i tots ens 
sentim còmodes i puguem 
desenvolupar el nostre pla 
de vida amb tranquil·litat i 
respecte. Per això volem tre-
ballar de la mà amb els veïns 
i veïnes del barri i desenvo-
lupar propostes de millora 
conjuntament, i garantir un 
barri cohesionat”. Ja s'ha ini-

ciat la recollida d’informació 
per elaborar la diagnosi de 
la situació i es crearà un es-
pai conjunt de treball entre 
ajuntament, entitats i veïnat, 
que es podria anomenar 
“Espai Rambla”. D’aquesta 
manera, el consistori pre-
tén abordar la millora del 
civisme a Can Ros de mane-
ra transversal implicant el 
màxim d’agents del barri.

L’Ajuntament busca solucionar 
la tensió al barri de Can Ros     
El projecte d'intervenció se centra al carrer Llobregat on professionals 
treballen amb les entitats i el veïnat per posar en marxa diverses accions

Foto:  Google Maps

La piscina de Can Millars de 
Cornellà ha estat guanya-
dora en la categoria de pis-

cina rehabilitada en els premis 
Piscina&Wellness Barcelona 
2019, un certamen organit-
zat per Fira de Barcelona en 
col·laboració amb l’Associació 

Espanyola de Professionals 
del Sector Piscines (ASOFAP), 
en el marc d’una fira que ha 
reunit les principals empreses 
del sector a escala internacio-
nal. Aquesta obra ha consistit 
en una reforma i ampliació de 
l’equipament. AIA Salazar Na-

varro i Leve Projects n’han es-
tat els autors, mentre que 
l’AMB i l’Ajuntament en són 
els promotors. La transfor-
mació més important de 
l’equipament s’ha produït 
en canviar de nivell l’accés 
a l’edifici i situar-lo una 

planta més amunt, a la cota 
de la plaça que fa d’accés 
des de l’espai públic.

Instal·ladors
L’Ajuntament ha signat un 
conveni amb l’Associació 
Professional d’Empresaris 
d’Electricitat, Fontane-
ria, Gas, Climatització i af-
ins del Baix Llobregat per 
a la creació d’una xarxa 
d’instal·ladors solidària per 
donar suport i millorar la 
qualitat de les llars de per-
sones de la ciutat en situació 
de pobresa energètica.

Reconeixement a  
la rehabilitació de la 
piscina de Can Millars 
La instal·lació cornellanenca va guanyar el 
premi Piscina&Wellness Barcelona 2019

Sant Boi, ciutat saludable

El Ple municipal va aprovar per unanimitat l'adhesió 
de l'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat a la Red 
Española de Ciudades Saludables. És un pas més en 

el compromís institucional i l'aposta estratègica per una 
ciutat saludable i sostenible. La presència del municipi 
baixllobregatí a la Red Española de Ciudades Saludables 
facilitarà l'elaboració del Pla local de salut.

El Prat crea Wikidones

El percentatge de dones que edita la Vikipèdia se 
situa en el 10%. L'any 2018 tan sols un 17 % de 
les biografies de la Vikipèdia eren de dones. Arran 

d'aquestes dades neix Wikidones Prat, un projecte de 
l'Ajuntament del Prat i WikiPrat.cat que vol generar un 
espai digital de reconeixement i visibilització de les 
dones del Prat que hagin destacat en algun àmbit.

Foto: Aj. Cornellà
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OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior núm. 23-24 
del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet

CALDERAS DE CALEFACCIÓN MÁS SEGURAS, MÁS PEQUEÑAS
Y DE MENOR CONSUMO, TOTALMENTE AUTOMÁTICAS

Thema CONDENS
25

55 €/mes

ECOTEC
VMW ES 246/5-5

51 €/mes

CERAPUR comfort
ZWBE 25-3C

51 €/mes

NEODENS PLUS
24/24F ECO

46 €/mes

la nueva calefacció

TODO INCLUIDO: caldera, 
instalación e IVA incluido

PAGO AL CONTADO 9% 
DESCUENTO

Disponemos de todos los  
modelos y potencias de calderas

¡¡PLAN “RENOVE” CALDERAS-CALEFACCIÓN!!

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 93 490 96 45

nueva 

CALDERAS DE CONDENSACIÓN

3 añossin interesesy sin entrada

0%

CONSULTAS Y OFERTAS EN NUESTRA WEB:

www.moherclima.com

El casc antic de Pallejà serà 
una zona per a vianants   

L’Ajuntament de Palle-
jà està treballant en la 
transformació del seu 

casc antic en una zona per 
a vianants, tal com està 
contemplat en el Pla de 
Mobilitat Urbana i Sosteni-
ble. El projecte ha de per-
metre guanyar en espais i 
en seguretat i suposarà una 
important reducció de les 
emissions de CO2 i del con-
sum energètic. L’actuació 
afectarà els carrers Torres i 
Bages, Castell, Miquel Ricart, 
Martí i Julià i Sant Francesc. 
La intenció és eliminar pràc-
ticament la circulació en 
un àmbit que actualment 
compta amb voreres estre-
tes i greus problemes de mo-
bilitat. S’eliminarà l’asfalt, es 
crearan nous espais d’estada 
i s’incorporarà nou mobiliari 
urbà al mateix temps que es 
potencia el comerç local de 
la zona i s’aconseguirà que 
el camí a l’escola Jacint Ver-
daguer, que passa pel casc 

antic, sigui 100% per a via-
nants. L’accés amb vehicles 
quedarà restringit al Centre 
d’Atenció Primària i als guals 
dels propietaris particulars.

Etapes
El projecte es dividirà en di-
ferents fases. La primera ha 
començat aquest dimarts 
29 d’octubre i contempla 
la connexió del carrer Cas-
tell amb el carrer Torres i 
Bages a través d’un vial per 

tal de donar accés al CAP. 
Les obres, finançades per la 
Diputació de Barcelona i el 
Fons Europeu de Desenvo-
lupament Regional (FEDER), 
inclouran la pavimentació 
de tot el carrer Torres i Bages 
i l’aplicació d’aquelles me-
sures que han de garantir la 
mobilitat als vianants com 
prohibir l’estacionament i 
restringir el pas de vehicles, 
deixant accés només als 
guals de particulars.

Foto: Google Maps

Santa Coloma de Cervelló té     
un nou Pla de protecció civil 

La Diputació ha realitzat el Document únic de 
protecció civil municipal (DUPRICIM) de Santa 
Coloma de Cervelló, un treball que determina la 

planificació de tots els riscos que afecten el municipi, 
d'acord amb els diferents plans sectorials i específics per 
cadascun d'ells. Els riscos, segons afectació del Mapa de 
protecció civil de Catalunya, són els riscos territorials, 
el químic i el químic en el transport, incendis forestals, 
inundacions, nevades, sismes i ventades. 

Campanya per censar animals 
de companya a Torrelles

Fins al dimarts 31 de desembre, els veïns i les veïnes 
de Torrelles de Llobregat municipal  podran registrar 
gratuïtament les seves mascotes al cens municipal 

d’animals de companyia. El consistori recorda que és 
obligatori registrar les mascotes en el cens municipal, 
tal com estableix l’Ordenança Municipal Reguladora de 
Tinença d’Animals, i adverteix que no complir la normativa 
pot comportar greus sancions, com multes de 100 euros. 
Les mascotes han de portar obligatòriament un microxip.

La pagesia del Baix participa    
en la 77a Visita a Montserrat 

El passat dissabte 9 de novembre es va celebrar la 
setanta-setena visita anual de la pagesia del Baix 
Llobregat a Montserrat, una activitat que va comptar 

amb una nodrida presència de persones d’arreu del 
territori. La visita a Montserrat és un dels moments més 
destacats al llarg de l’any per al sector agrícola de la 
comarca. Unes 600 persones van participar en la jornada. 

La primera fase ja ha començat i contempla la connexió del carrer Castell 
amb el carrer Torres i Bages a través d’un vial per tal de donar accés al CAP 

SOCIETAT

Pallejà ja disposa d’un 
nou carril bici que 
connecta el nucli 

amb el polígon industrial 
i l’estació de Ferrocarrils 
de Quatre Camins. La 
seva construcció ha estat 
possible gràcies al suport 
de l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona (AMB) i 
forma part del Programa 
Metropolità de desen-
volupament de la Bici-
via, un projecte que vol 
comunicar i connectar 
els diferents municipis 
a través d’aquesta in-
fraestructura. El principal 
objectiu és fomentar el 
canvi d’hàbits per tal que 
cada cop siguin més els 
veïns i veïnes que utili-
tzin mitjans de transport 
sostenibles i no conta-
minants en els seus des-
plaçaments diaris.

Nou carril
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L'estació de tren de Sant Feliu 
de Llobregat serà enderrocada   

Un dels patrimonis 
culturals i arquitectò-
nics de Sant Feliu de 

Llobregat està en perill. 
L’Ajuntament, aprofitant 
l’inici del soterrament de 
les vies de tren, té previst 
enderrocar històrica esta-
ció de tren. Un edifici amb 
165 anys de vida que va 
ser una de les tres darreres 
construccions inicials de 
la línia que, actualment, 
queden dempeus amb 
una arquitectura que el 
fa única en el seu gènere, 
segons la Federació Cata-
lana d’Amics del Ferroca-
rril. Ja són milers les veus 
que s’ha aixecat per atu-
rar la ja ferma voluntat de 
l’equip de govern d’actuar 
sobre aquesta històrica 
instal·lació ferroviària. És 
per això que, des de fa uns 
anys la plataforma “Salvem 
l’Estació de Tren de Sant 
Feliu” -creada el 2010- tre-
balla intensament per in-

tentar evitar-ho. Precisa-
ment, el passat dimecres 6 
de novembre, la platafor-
ma va convocar una troba-
da a la plaça de la Vila per 
informar a la ciutadania 
de la ferma intenció que 
té l’Ajuntament.  Segons el 
cap visible de la plataforma 
Salvem l’estació de Tren de 
Sant Feliu, Jaume Solé, ex-

plica, juntament amb la pla-
taforma, que l’enderroc “no 
es pot emmarcar ni excusar 
en cap altre concepte que 
en el de l’error polític, en el 
de l’oblit per falta d’interès 
i en el de la negació a as-
sumir responsabilitats. El 
que el 2010 era negar una 
possibilitat, el 2019 ja és 
una realitat. Entre tots els 

partits ens han negat un 
debat per decidir el futur de 
l’estació: mantenir-la o en-
derrocar-la?”. D'altra banda, 
l'alcaldessa de Sant Feliu de 
Llobregat, Lídia Muñoz, ha 
volgut deixar clar el posicio-
nament de l'Ajuntament da-
vant d'aquest tema. "Primer, 
vull deixar clar que l'estació 
no l'enderroca l'Ajuntament, 
ho fa ADIF en base al pro-
jecte de soterrament. Com a 
Ajuntament vam demanar a 
ADIF en el seu moment, que 
s'estudiés la viabilitat del 
manteniment de l'edifici. La 
resposta d'ADIF va ser que 
per fer-ho calia abordar 
l'elaboració d'un nou pro-
jecte, fet que implicaria 
endarrerir el soterrament 
sense data i fins i tot có-
rrer el risc que aquest no 
es realitzés, un risc inas-
sumible per al futur de la 
nostra ciutat, després de 
40 anys de lluita", ha expli-
cat l'alcaldessa.

Concurs per escollir el disseny 
de la nova residència d'avis

L 'Ajuntament de Molins de Rei ha convocat un 
concurs d'idees per escollir l'arquitecte que 
dissenyarà l'edifici de la nova residència d'avis. 

El model d'atenció del nou centre residencial per a la 
gent gran està inspirat en els països nòrdics i es basa 
en l'atenció centrada en la persona, fomentant la seva 
autonomia i la presa de decisions. La nova residència 
es construirà al barri de la Granja, al solar de 4.083 m² i 
un pressupost de més de 10 milions d'euros.

Ajudes a la permanència i        
accés als habitatges de Lloguer

L’Ajuntament de Sant Vicenç dels Horts ha aprovat les 
bases per l’atorgament de subvencions destinades 
a facilitar als veïns i veïnes l’accés i permanència en 

habitatges de lloguer. L’objectiu del consistori és lluitar 
contra el risc d’exclusió residencial i fer més accessibles 
els habitatges en aquest règim. Totes aquestes despeses 
han d’haver estat generades l’any 2019 (de gener a 
novembre). L’equip de govern ha decidit ampliar el 
pressupost d’aquesta convocatòria fins als 30.000 euros. 

Sant Just demanarà diners     
per fer dues rehabilitacions

El Ple de Sant Just Desvern va aprovar sol·licitar un 
préstec per valor de 2,98 milions d'euros a la Diputació 
de Barcelona per rehabilitar la Sala Municipal de 

l’Ateneu (1,6 milions d'euros) i dur a terme la primera 
fase de la construcció-rehabilitació del nou pavelló de 
La Bonaigua. (482.000 euros).  El prèstec se sol·licitarà a 
través del Programa de crèdit local de la Diputació. 

La plataforma “Salvem l’Estació de Tren” s’oposa a la voluntat d'ADIF i l’equip 
de govern de posar fi a un edifici històric de la ciutat baixllobregatina 

SOCIETAT

Foto: Arxiu

P l a ç a  d e  S u b i r a t s ,  S a n t  P a u  d ’ O r d a l ,  d ’ 1 1  a  1 5  h

M O S T R A  D E  V I N S ,  C AV E S ,  P R O D U C T E S  D E  L A  T E R R A
I  GA S T R O N O M I A
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EL MES EN IMATGES

Els carrers de Sant Feliu de Llobregat van ser escenari de 
la XXII Trobada de Gegants del Baix Llobregat. Una trobada 
que a aplegar la majoria de colles que formen part de la 
Federació comarcal. 

El Club Handbol Esplugues va organitzar la presentació 
oficial dels seus equips de la temporada 2019-2020. Un 
acte que va aplegar un gran nombre de persones. L'equip 
sènior masculí juga a la Primera Estatal. 

El Conseller d’Educació, Josep Bargalló, i el Conseller de 
Treball, Afers Socials i Famílies, Chakir El Homrani, van visitar 
l’Escola d’Arts Gràfiques Antoni Algueró de Sant Just en un 
acte que va donar el tret de sortida del curs 2019-2020.

La Fundació Formació i Treball ha recollit a Cornellà 46.670 
quilos de roba -un ascens de l'11% respecte l'any passat- 
en el primer semestre de 2019 als dotze contenidors 
instal·lats a la localitat baixllobregatina. 

Del 8 al 17 de novembre es va celebrar la trenta-vuitena 
edició del Festival de Cine de Terror de Molins de Rei. Una 
edició que va estar plena de novetats i va aplegar una gran 
presència de públic durant cada dia del certamen. 

El Ple del Prat va aprovar una moció de rebuig a la sentència 
del Suprem per "injusta" i on es reclama "promoure iniciatives 
polítiques i institucionals per reclamar i facilitar la sortida la de 
presó de les persones condemnades i el retorn dels exiliats". 

L’FC Sporting Gavà compta amb un nou equip especial integrat 
per membres d’Adisga. Es tracta d’un projecte fruit de l’acord 
entre ambdues entitats amb l’objectiu de promoure l’esport i 
contribuir en la construcció d’una societat més inclusiva.

Més de 900 estels van sobrevolar la platja de Castelldefels 
per reivindicar la pau. La iniciativa, impulsada per la Fundació 
Comparte, va aplegar unes 5.000 persones en una jornada a 
favor de la no-violència, la justícia social i la convivència.

El diumenge 3 d’octubre es va inaugurar al parc de La Costeta 
de Begues la instal·lació Encerclament que ha estat creada 
per Víctor Mata i Land Art Associació Catalunya amb el suport 
de l’Ajuntament i l’Àrea Metropolitana de Barcelona.

Can Castells Centre d'Art (Sant Boi) ha estat seleccionat per 
participar en el programa europeu "Tandem for Europe", un 
projecte d'intercanvi cultural entre organitzacions europees 
que treballen per la innovació social des de la cultura. 

La botiga de Nestlé a Esplugues de Llobregat s'ha convertit 
en la primera d'alimentació a l'Estat que permet el pagament 
a través del reconeixement facial. Actualment està en fase 
pilot durant tres mesos. 

Per quart any consecutiu es va celebrar a Viladecans una 
multitudinària caminada contra el càncer. Unes 1.000 
persones de totes les edats van omplir els carrers del municipi 
de rosa. L’esdeveniment va acabar amb un vermut solidari.

Més de 5.000 quilos de productes es van aconseguir durant 
la campanya de recollida d'aliments que es va fer a Pallejà 
del 7 al 9 de novembre. La Xarxa Solidària local, amb el 
suport de l'Ajuntament, va ser l'impulsor de la iniciativa. 

Escoles i instituts de Sant Joan Despí van participar en les 
diverses activitats de divulgació i experimentació durant 
la cinquena edició de la Setmana de la Ciència que es va 
celebrar fins el passat 17 de  novembre. 

El vicentí Tony Vázquez va aconseguir la primera posició 
de la marató de marxa nòrdica a Venècia. Vàzquez va 
aconseguir realitzar els 42 quilòmetres amb un temps de 
4h 54’19’’, proclamant-se campió de la prova.

Fotos:  Ajuntaments/CH Esplugues/Generalitat/FC Sporting Gavà
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REPORTATGE

Inauguració històrica

El 5 de novembre de 
2019 va ser una data 
història per a la comar-

ca del Baix Llobregat i, més 
concretament, per al muni-
cipi de Vallirana. L’esperada 
Variant es va inaugurar 
davant una gran expecta-
ció. Les obres van culminar 
amb la posada en marxa 
d’aquesta via de comuni-
cació tan important per al 
territori després de tren-

ta anys patint nombroses 
aturades i amb quinze anys 
d’endarreriment. De fet, les 
múltiples incidències van 
impulsar la creació d’una 
plataforma de veïns, sindi-
cats, empreses i partits po-
lítics que durant tot aquest 
temps s’han movilitzat pe-
riòdicament per reclamar 
la fi d’aquesta faraònica 
infraestructura viària. A 
partir d’ara, la Variant de 

Vallirana ha de contribuir 
a alliberar el tràfic que fins 
ara ha travessat el munici-
pi baixllobregatí pel seu 
carrer Major -cada dia pas-
saven prop de 19.000 vehi-
cles dels quals 4.000 eren 
camions de gran tonatge 
-i que tants maldecaps ha 
provocat als veïns i veï-
nes de la localitat. Segons 
l’alcaldessa de Vallirana, 
Eva Martínez, “es tracta 

d’una fita història on hi 
haurà un abans i un després 
per a tota la ciutadania del 
nostre municipi. Penso que 
és una fita col·lectiva, de 
tots i de totes, ja que durant 
molts anys hem patit molts 
problemes de soroll, de se-
guretat i de brutícia”.A més, 
l’alcaldessa ha destacat que 
“s’ha trigat molt que arribés 
aquest dia, però després de 
molts anys de lluita, la Va-
riant ja és una realitat enca-
ra que ens hagués agradat 
que s’acabés molt abans”.  
El projecte de construcció 
va ser aprovat el juny de 
2003 i les obres licitades al 
setembre del mateix any i 
adjudicades al comença-
ment de 2004. D’acord amb 
aquests terminis, els tre-
balls haurien d’haver con-
clòs en 2007, encara que 
no va ser possible a causa 
de les paralitzacions que 
es van dur a terme per dife-
rents contratemps tècnics i, 
posteriorment, per falta de 

pressupost. D’aquesta mane-
ra, a la fi de 2011 les obres es 
trobaven en punt mort i tan 
sols s’havia executat un 28,4%.

Ultimàtum
La no entrada en funciona-
ment de la Variant, tal com 
havia estat pactat prèvia-
ment, va provocar que la 
Comissió aprovés per àm-
plia majoria iniciar accions 
de protesta de caire més 
mediàtic a partir del 15 de 
novembre, sempre que la 
variant no estigués oberta. 
De fet, el representant de la 
Demarcació de Carreteres 
havia informat la Comissió 
que la Variant encara no es 
podia obrir per problemes 
informàtics, tot i que ja es 
disposava de la línia de 
mitja tensió pendent de la 
darrera reunió, encara que 
no estava signat el contrac-
te amb Endesa per a poder 
tenir corrent. Al final es va 
poder solucionar i la Va-
riant ja és una realitat. 

Fotos: Aj. Vallirana

Ja ha entrat en funcionament la Variant de Vallirana, una alternativa de gran capacitat per al trànsit de llarg            
i mig recorregut que fins ara es veia obligat a circular per la N-340 que passava pel centre del municipi

La longitud total del 
tram és d’uns tres qui-
lòmetres, amb dues 
calçades de dos carrils 
per sentit, i la majoria 
del tram discorre pel 
nou Túnel de Vallirana. 
El traçat comença en 
una rotonda sobre la 
N-340, a l’entrada del 
nucli urbà de Vallirana, 
arribant des del Port 
de l’Ordal, i finalitza a 
l’enllaç amb Cervelló 
oest de la B-24, que 
consisteix amb una glo-
rieta elevada sobre un 
tronc de quatre ramals. 

ENTREVISTA

"Assistim a totes les persones malaltes i familiars"
El president de l’AECC Cornellà, Bartolomé Jiménez, compleix 6 anys al capdavant d’una entitat que lluita contra el càncer

Foto: AECC Cornellà

Cornellà de Llobregat 
compta, des de fa sis 
anys, amb una entitat 

que lluita incansablement 
contra el càncer, l’AECC Cor-
nellà. Durant tot aquest 
temps s’ha distingit com a 
una les seus locals més ac-
tives de la comarca i de la 
província de Barcelona. Des 
del seu naixement s’ha dis-
tingit per a organitzar múl-
tiples activitats relacionades 
amb aquesta malaltia que 
afecta moltes persones. Al 

capdavant està Bartolomé 
Jiménez, expresident de la 
Creu Roja de Cornellà i actual 
president de l’AECC Cornellà. 

Quins són els orígens de 
l’AECC Cornellà?

La seu local de l’AECC Cornellà 
es va inaugurar el 4 d’octubre 
de 2013. La ser la iniciativa 
d’un grup de persones que 
volíem crear una entitat que 
lluités contra la malaltia del 
càncer, ja que a Cornellà no hi 
havia cap associació d’aquest 

tipus. Quan vaig deixar la pre-
sidència de la Creu Roja local 
em van proposar ser un dels 
fundadors i vaig acceptar. Fins 
aleshores, tots els afectats ha-
vien d’anar a l’Hospital Duran 
i Reynals de L’Hospitalet de 
Llobregat ho fan ara a la nostra 
seu local. Tot aquest projecte 
social ja consolidat ha tingut la 
col·laboració de l’Ajuntament 
de Cornellà, que ens van fer 
costat des del principi. Els nos-
tres inicis van ser en una sala 
a la Biblioteca García Nieto, 
posteriorment ens van ubicar 
a l’Associació de Veïns i Veï-
nes de l’Almeda i actualment 
estem a la segona planta de 
Mercat de Sant Ildefons. 

Durant aquests sis anys 
són moltes les accions que 
heu fet…

Han estat sis anys molt actius, 
de molta feina. Vam començar 
amb la realització d’unes 
quantes activitats relaciona-
des amb el càncer i actual-
ment organitzem moltes més 
coses i de tota classe, amb 
l’objectiu conscienciar la socie-

tat cornellanenca d’aquesta 
malaltia a més d’ajudar els 
malalts i als seus familiars. 

Quin treball feu des de 
l’AECC Cornellà?
Assistim a totes les persones, 
tant a malalts com a les seves 
famílies, i de forma gratuïta. 
Fem una assistència social 
amb psicòlegs pels malalts 
i al seu entorn i també els 
proporcionem, en funció de 
la seva capacitat econòmica 
familiar, recursos per a com-
prar la medicació o produc-
tes estètics. També ens en-
carreguem de persones que 
no tenen on dormir, i som 
nosaltres els que allotgem 
a aquestes persones neces-
sitades. A més, organitzem 
contínuament activitats per  
recaptar diners que després 
van destinats a la lluita contra 
el càncer. Per exemple, xerra-
des, el vermut solidari, cam-
panyes (mama, colon, solar, 
etc), zumba, concerts, sopar, 
etc. Hi ha moltes entitats lo-
cals que també hi col·laboren. 

Actualment quants 
membres sou a l’AECC 

Cornellà?
Som vuit. Entre nosaltres i 
els col·laboradors externs 
fem tota la feina. Considero 
que la gent encara li fa por 
parlar del càncer perquè re-
lacionen la malaltia amb la 
mort, però els haig de dir que 
hi ha solució en molts casos. 
A més, tenim un miler de so-
cis que col·laboren econòmi-
cament amb una quota per 
tirar endavant els diferents 
projectes que tenim.

Tot i ser poques persones 
sou una de les entitats 
cornellanenques i de la co-
marca més actives durant 
tot l’any?
La veritat és que sí. Durant 
els 365 dies de l’any fem mul-
titud d’accions per recaptar 
diners per a la lluita contra 
el càncer. Una part està des-
tinada a l’entitat per ajuda 
social i mèdica, mentre que 
l’altra es destina a projectes 
d’investigació del càncer. En 
aquest sentit, ens presenten 
diversos projectes i, a través 
d’un equip de tècnics, es de-
cideix el destí dels recursos 

econòmics que hem recap-
tat. Un dels altres aspectes 
que cal parlar és la incidència 
que hi ha entre les persones 
que tenen un familiar amb 
càncer. Hi ha molts més casos 
que l’ajuda són per aquests i 
no pas al mateix malalt. 

Es pot parlar d’una major 
conscienciació de la societat 
envers aquesta malaltia?
Es clar que sí. Hi ha hagut 
una gran evolució en la 
consciència social així com 
el suport de l’Ajuntament i 
l’aportació dels socis. Encara 
que un dels problemes que 
tenim en les diferents seus 
locals és que la gent té ja 
una edat avançada, i caldria 
rejovenir les entitats. A poc a 
poc ho estem aconseguint. 

Podem parlar   
de projectes futurs?
M’agradaria seguir poten-
ciant encara més les accions 
socials que fem durant l’any. 
Entre les quals hi ha un pro-
jecte relacionat amb el càncer 
de mama. Estem treballant 
amb altres projectes però en-
cara estem en una fase inicial.
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Els Mossos d’Esquadra, a punt 
d'activar el Pla Grèvol 2019/2020  
Durant les festes nadalenques i el període de rebaixes funcionarà el dispositiu policial

Tot a punt per a l'activació 
a tota la comarca del 
Programa Operatiu Es-

tacional de Seguretat Grèvol 
2015/16, amb l’objectiu de 
donar resposta a la situació 
específica de seguretat que 
s’esdevé durant el període na-
dalenc a Catalunya. Una situa-
ció que està condicionada per 
la variació de l’activitat socioe-
conòmica al llarg de tot aquest 
període i conseqüent variació 
en l’activitat delictiva. Per tant, 
des de Mossos d’Esquadra 
s’ha engegat un dispositiu 
que té especial cura en la 
prevenció de les infraccions 
penals que poden afectar de 

manera més directa als ciuta-
dans que es troben gaudint 
d’aquest període de festivi-
tats. Aquest programa ope-
ratiu estacional de seguretat 
romandrà vigent fins al gener.

Actuacions
Es durà a terme una campan-
ya informativa amb contactes 
amb les entitats relacionades 
amb el món econòmic, la con-

vivència, la seguretat ciuta-
dana i la mobilitat, a les quals 
es facilitaran consells de se-
guretat per a prevenir els fets 
delictius més habituals. D’altra 
banda, es duran accions ope-
ratives de seguretat ciutada-
na encaminades a prevenir 
la delinqüència en els àmbits 
estratègics durant aquesta 
època de l’any. A més, igual 
que en anteriors campanyes, 
es contempla l’enviament 
de consells de seguretat per 
correu electrònic a aquells 
comerciants o col·lectius que 
operin a la demarcació terri-
torial. També es potenciarà el 
treball preventiu en l’àmbit de 

la convivència i més concreta-
ment en l’àmbit nocturn, en-
caminades a la prevenció de 
delictes en el carrer, incidint en 
els furts i els robatoris amb vio-
lència i intimidació, així com 
tot allò que relaciona amb la 
mobilitat i el notable augment 
de persones que fan ús dels 
transports públics i privats a la 
franja nocturna, amb especial 
atenció al consum d’alcohol i 
drogues i la conducció de ve-
hicles. A més s’intensifica la 
coordinació amb les poli-
cies locals i es fan patrulles 
mixtes en aquells municipis 
que així ho acordin els cos-
sos de seguretat presents.

Foto: Mossos d'Esquadra

A      conseqüència de 
les circumstàncies 
actuals es manté 

activat el nivell d’alerta 
4 sobre 5, les accions 
del Pla Grèvol tenen es-
pecial cura dels punts 
considerats estratègics 
i d’interès policial. En 
aquest camp, les accions 
de prevenció i de protec-
ció s’orienten de manera 
específica, cap a les in-
fraestructures crítiques 
i/o estratègiques, les 
grans infraestructures de 
transport, lloc d’afluència 
massiva de persones 
com ara centres comer-
cials, col·lectius poten-
cials de risc, i centres i 
organismes oficials, així 
com els indrets o edifi-
cis d’especial interès que 
tinguin un caràcter sim-
bòlic o emblemàtic.

Nivell 4

Detenen un home a l'Aeroport 
amb 26 quilos d'angules vives 

La Guàrdia Civil i l'Agència Tributària van detenir el 30 
d'octubre un passatger a l'Aeroport que portava més 
de 26 quilos d'angules vives en el seu equipatge. Eren 

d'una espècie protegida i estaven dividides en dotze bosses 
de plàstic amb aigua de mar. El detingut és de Malàisia, té 
32 anys i pretenia viatjar a Moscou. Els agents van detectar-
les durant el visionament i tractament d'equipatges. 

Gavà, entre els municipis del 
Baix afectats per una ventada 

Els Bombers de la Generalitat de Catalunya van haver 
de fer fins a quatre serveis a Gavà per tal de resoldre 
situacions derivades de la ventada del diumenge 3 

de novembre. El servei més destacable es va produir pels 
volts de les 13.30 hores, quan dues dotacions van acudir 
al carrer de les Labors Agrícoles per tal de retirar un gran 
arbre que havia caigut sobre dos vehicles i un mur. 

Incendi sense ferits en un pis 
de Cornellà de Llobregat   

El passat dijous 31 d'octubre, els Bombers de la 
Generalitat van haver d'activar sis dotacions per 
apagar un foc que va produir en un pis del carrer 

Marqués de Cornellà número 30. L’incendi va afectar una 
habitació de la planta baixa d'un habitatge. L’avís es va 
realitzar a les seis de la tarda. Segons va poder saber La 
Premsa del Baix no hi va haver cap ferit. 

A presó dos joves per robatoris 
violents en un hotel d'Esplugues  
Van amenaçar 1 treballador i 2 clients amb ganivets de cuina de grans dimensions

Desmantellen una plantació 
de marihuana a Castelldefels 

Els Mossos d'Esquadra de la Unitat de Seguretat Ciutadana 
de la comissaria de Castelldefels van detenir, el dimecres 
23 d'octubre, quatre dones i un home, de nacionalitat 

espanyola, d'edats compreses entre els 22 i els 57 anys, com 
a presumptes autors d'un delicte contra la salut pública, 
concretament tràfic de drogues a Castelldefels. Els arrestats, 
amb un total de 10 antecedents de la mateixa tipologia 
delictiva, van passar a disposició judicial i el jutge instructor 
va decretar la seva llibertat amb càrrecs.

Enxampat in fraganti  un jove que 
intentava robar en un domicili

La Guàrdia Urbana de Molins de Rei va detenir el passat 
24 de novembre un jove delinqüent multi reincident, 
mentre intentava robar un domicili del municipi 

baixllobregatí. L'home detingut té 18 anys, no és veí de 
la mateixa població i ja se l‘imputen diferents delictes 
relacionats amb robatoris amb violència i intimidació. 
Actualment està detingut a les dependències del cos de 
Mossos d’Esquadra a l’espera de ser posat a disposició de 
l’autoritat judicial.

Un incendi obliga a evacuar 
18 veïns d’un edifici gavanenc 

Els Bombers de la Generalitat van haver d'activar 
dos camions per treballar en un incendi que es 
va produir en un edifici del número 147 del carrer 

Colomers de Gavà. Un quadre elèctric, extern i ubicat 
en la bastida d’unes obres de remodelació de la façana 
de l’immoble, va cremar el 23 d'octubre (l’avís s’ha rebut 
a les 8.20 hores). Com a mesura preventiva es va haver 
de desallotjar divuit veïns de l’edifici. L’incident va estar 
totalment controlat abans de les nou del matí.

SUCCESSOS

Els Mossos d’Esquadra 
de la Unitat de Segu-
retat Ciutadana i de la 

Unitat d’Investigació de les 
comissaries d’Esplugues 
de Llobregat i Hospitalet 
de Llobregat van detenir 
dos homes de nacionalitat 
espanyola, de 25 i 27 anys 
i veïns de l’Hospitalet de 
Llobregat com a presump-
tes autors d’un robatori 
amb violència i intimidació 
en un establiment hoteler 
d’Esplugues de Llobregat. 
Els fets van succeir quan dos 
homes havien amenaçat, 
amb ganivets de cuina de 
grans dimensions, al re-

cepcionista i a dos clients 
d’un hotel del municipi 
d’Esplugues de Llobregat. 
Els autors dels fets, que ha-
vien ocultat el seu rostre 
utilitzant un casc de moto-
cicleta, havien aconseguit 
endur-se els diners que 
contenia la caixa enregis-
tradora de la recepció i fugir 
amb una motocicleta del 
lloc. Immediatament, les 
dotacions policials es van 
adreçar al lloc i van iniciar 
la recerca per la zona dels 
dos autors. Finalment, no-
més tres hores més tard, 
arran d’una eficaç trans-
missió d’informació i re-

cerca de les unitats policials 
de Seguretat Ciutadana i 
d’Investigació de les comis-
saries d’Esplugues de Llobre-
gat i Hospitalet de Llobregat, 

els agents van aconseguir 
detenir els presumptes au-
tors, tot i que es van resistir 
activament, al municipi de 
l’Hospitalet de Llobregat.

Segon robatori
Posteriorment, gràcies a 
les gestions d’investigació 
els agents de la Unitat 
d’Investigació de la comissa-
ria d’Esplugues de Llobregat 
van resoldre un segon roba-
tori amb violència i intimida-
ció, amb arma blanca, comès 
al mateix establiment, durant 
el darrer mes d’abril, motiu 
pel qual van ser identificats 
com els presumptes autors 
del delicte. Els arrestats, amb 
vuit antecedents policials, 
van passar a disposició judi-
cial i el jutge instructor va de-
cretar el seu ingrés a presó.

Fotos: Mossos d'Esquadra

Venda il·legal

La Policia Nacional, amb 
la col·laboració de la 
unitat canina de la Po-

licia Local d’Esplugues, els 
Mossos, Inspecció de Tre-
ball i tècnics municipals 
d'Activitats, van detenir 
tres persones i dos més 
han estat traslladades a les 
dependències policials a 
efectes d’estrangeria. Se’ls 
va acusar de presumptes 
delictes contra els drets 
dels treballadors, falsifica-
ció de documents, estran-
geria, activitats irregulars, 
frau econòmic i usurpa-
cions d'identitat. 
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El Baix, entre les comarques 
que més van créixer el 2018
Va experimentar un augment del 4% del valor afegit brut 

El Baix Llobregat, el Ga-
rraf i el Solsonès són 
les comarques que més 

van créixer el 2018, segons 
les dades de l’Anuari Econò-
mic Comarcal del BBVA. Les 
tres comarques van expe-
rimentar l’any passat un 
creixement del 4% del valor 
afegit brut (el PIB a preus de 
mercat), molt per sobre del 
2,6% d’augment global de 
Catalunya. Josep Oliver, ca-
tedràtic d’economia de la 
UAB i director de l’estudi, 
va comentar que al Baix 

Llobregat se segueix “la 
dinàmica de l’àrea metro-
politana amb el gran crei-
xement dels serveis pri-
vats a les empreses”. 

Sectors
De fet, el director de 
l’Anuari Econòmic Comarcal 
del BBVA ha volgut ressaltar 
que aquest increment del 
2,6% de l’economia catala-
na el 2018 ha estat emparat 
pel sector serveis i la cons-
trucció en detriment de la 
indústria. ”La indústria, que 

havia estat el motor de la 
recuperació fins al 2017, 
només va avançar l’any pas-
sat a Catalunya un modest 
+1,1% i va començar a par-
tir els efectes negatius de 
la desacceleració industrial 
alemanya i de l’enrariment 
exterior global”, ha afirmat 
Oliver, que ha posat com 
a contrapartida l’empenta 
dels serveis (+2,9%) i de la 
construcció (+4,7%). 

Sector primari
D’altra banda, el sector pri-

mari va ser, no obstant, el 
més perjudicat i no va con-
tribuir a l’avenç agregat de 
l’activitat amb una caiguda 
del -0,4% a Catalunya el 
2018. Pel que fa als grans 
àmbits territorials de Ca-
talunya, l’eix metropolità 
va ser l’únic que va créixer 
per sobre de la mitjana de 
Catalunya (l’increment va 
ser del 2,9%) gràcies al fort 
pes que els serveis privats 
tenen a les comarques me-
tropolitanes entre les quals 
hi ha el Baix Llobregat.

Foto:  Arxiu

'Sales blanques', un projecte 
formatiu innovador a Esplugues     

Des de l’abril, l’Ajuntament d’Esplugues, en col·laboració 
amb l’Àrea Metropolitana (AMB), ha posat en marxa un 
projecte per formar persones en el sector de la neteja de 

les anomenades sales blanques (laboratori, hospital ...), que 
està donant un excel·lent resultat: el 81% de les participants 
en el procés formatiu han aconseguit treball en el sector. 
‘Sales blanques i Talents’ neix d’aquesta demanda empresarial 
i de l’aposta municipal per millorar el perfil competencial de 
persones que treballen en el sector de la neteja per empoderar-
les i ajudar que puguin accedir a una ocupació de qualitat.

Cornellà, un dels municipis que 
triga menys a abonar factures

Un estudi de la Federació Nacional d’Associacions 
de Treballadors Autònoms (ATA) conclou que entre 
els consistoris catalans més ràpids en abonar les 

factures hi ha Santa Coloma de Gramenet, amb un total 
d’onze dies, Reus i Cornellà (13) i l’Hospitalet de Llobregat 
(14). A l’altra banda es troba el municipi de Badalona, 
que està entre les que més triguen amb una mitjana de 
151 dies.  Mentrestant, la Generalitat de Catalunya paga 
a quaranta-tres dies els autònoms, per sobre del màxim 
legal de trenta amb dades actualitzades fins a l’agost.

Creix la població assalariada 
en el tercer trimestre de 2019

Segons un informe de l’Observatori Comarcal del 
Baix Llobregat, durant el tercer trimestre va baixar el 
nombre de centres de cotització a la Seguretat Social 

i el nombre d’autònoms, però va augmentar la població 
assalariada a la comarca. Concretament, l’afiliació en el 
règim general de la Seguretat Social es va incrementar 
aquest trimestre en 6.295 persones i mostra així una 
tendència inversa a la de l’AMB, ATM i Catalunya, on va 
baixar l’afiliació en aquest règim. El nombre de centres de 
cotització va disminuir en 412.

Segons l’Observatori Comarcal del Baix Llobregat, durant el 
tercer trimestre de 2019 es van ocupar el 77% de les places 
hoteleres ofertes en els hotels de la comarca. Respecte el 
tercer trimestre de 2018 va disminuir l’ocupació (-0,5pp). El 
Baix Llobregat continua registrant una ocupació superior 
a la del conjunt de la demarcació de Barcelona. El mes 
d’agost va ser el millor mes d’ocupació d’aquest trimestre. 

Ocupació hotelera

ECONOMIA

OFICINAS CENTRALES:
Travessera de les Corts, 310
(frente mossos d'esquadra)

 08029 BARCELONA

c/Pareto (parada exterior 
núm. 23-24 del Mercat Santa Eulàlia)

08902 L’Hospitalet de Llobregat

Super Oferta  
AIRE ACONDICIONADO 
MITSUBISHI ELECTRIC

MSZ-DM25VA
2150 Fg/h
2705 Kc/h

1089€

30€/Mes
Pago al contado

990€
INSTALACIÓN

Incluida

Pago 
al contado 

9% DESCUENTO
 todo incluido

 e IVA

PRESUPUESTO GRATUITO TEL. 
93 490 96 45
facebook.com/moherclima

www.moherclima.com
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La canya americana o 
Arundo Donax és una 
de les espècies invaso-

res amb una gran presència 
als espais fluvials, entre els 
quals es troba el riu Llobre-
gat (més d’un 35% de la lle-
ra afectada). Un problema 
que cada vegada és més 
preocupant, ja que afecta 
la diversitat vegetal de la 
zona on habiten, sobretot, 
en les espècies autòctones 

així com a la fauna, els hà-
bitats i les activitats econò-
miques de l’home. Des de 
fa uns anys, l’Associació Na-
turalista d’Abrera (ANDA), 
fundada l’any 1994, treballa 
intensament per posar fi a 
la proliferació de la canya 
americana i recuperar el 
bosc de ribera, de manera 
coparticipada amb entitats 
locals com la Societat Espor-
tiva de Pescadors d’Abrera o 

l’empresa KO Corporation. 
“De seguida vam observar 
el problema que represen-
tava l’augment d’aquesta 
espècie invasora i ens vam 
posar en contacte amb 
l’ACA i Medi Natural per 
presentar un projecte i de-
manar els permisos per fer 
una actuació en zones afec-
tades”, explica Jaime Gon-
zález, president d’ANDA. De 
moment, s’ha aconseguit 

eliminar una extensió im-
portant de canya americana 
al terme municipal d’Abrera 
i l’objectiu és continuar les 
actuacions en altres locali-
tats del Baix Llobregat on 
aquesta planta s’ha multi-
plicat en els darrers anys.

Passera i xerrada
D’altra banda, ANDA també 
està treballant en un ambi-
ciós projecte de construcció 
d’una passera sobre el riu 
Llobregat al seu pas pel mu-
nicipi d’Abrera amb una lon-
gitud de 250 metres i quatre 
metres d’amplada (amb una 
zona per a vianants i un carril 
per a bicicletes). L’objectiu 
és unir els dos centre urbans 
d’Abrera i Can Villalba. A més, 
ANDA organitzarà una xerra-
da amb el títol ‘l’Èmergència 
Climàtica’ que anirà a càrrec 
del naturalista Alfred Belles. 
L’acte se celebrarà el proper 
26 de novembre a la Casa de 
la Cultura d’Abrera a partir 
de les 19 hores.

La canya americana, un greu 
problema al riu Llobregat         
L’espècie invasora provoca un impacte negatiu sobre el medi natural  

Foto:  Arxiu

CULTURA
El riu aportarà 120,5 hm3 a la 
reserva fixada per l’ACA    

L’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) va celebrar 
el passat dimarts 5 de novembre la comissió de 
desembassament del sistema Ter Llobregat, un òrgan 

de participació que fixa la reserva d’aigua per als propers 
sis mesos en aquest àmbit. Entre els mesos d’octubre i 
maig es preveu una reserva d’aigua propera als 200 hm3, 
que es reparteix en 120,5 hm3 provinents de la conca del 
riu Llobregat i 77,4 hm3 de la conca del Ter.

Nou model de recollida de residus  

El nou model de recollida de residus amb contenidors 
amb xip es començarà a implantar progressivament el 
2020 a Sant Just Desvern. L’Ajuntament està treballant 

perquè, a finals del primer trimestre de 2020, el nou sistema 
comenci a funcionar en el sector comercial i als barris de 
la Plana–Bellsoleig, Mas Lluí i Torreblanca. Posteriorment, 
s’estendrà per tot el municipi de forma progressiva. 

La recollida selectiva a la regió 
metropolitana creix dos punts 

La recollida selectiva a la regió metropolitana de 
Barcelona se situa en el 38%, segons dades del 
2018, dos punts més que l’any anterior, però encara 

per sota de la mitjana catalana, que arriba al 42%. 
L’objectiu és arribar al 50% que estableix Europa als 
països membres per al 2020. La comarca més proactiva 
és el Maresme, amb un 45,3%. També superen la 
mitjana el Baix Llobregat i l’Alt Penedès. El territori 
amb un pitjor resultat és el de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, integrada per 36 municipis, que es queda 
amb el 36,1%. L’any 2018 es van generar 2,4 milions de 
tones de residus municipals a la regió metropolitana. 

MEDI AMBIENT

TECNOLOGIA

Sant Boi abandera una prova de vehicles 
elèctrics amb bateries d’hidrogen
Va acollir una trobada d’agents estratègics per aportar solucions innovadores a la mobilitat

Sant Boi de Llobregat par-
ticiparà en la prova pilot 
d’un projecte internacio-

nal per incorporar l’ús de ba-
teries d’hidrogen als vehicles 
de motor elèctric. Coboi lab, 
el laboratori d’innovació so-
cial públic de la ciutat, va aco-
llir una trobada entre agents 
implicats en la transició cap 
a un nou model de mobilitat. 
Entre ells hi ha el Korea Insti-
tute of Science and Technolo-
gy (KIST). L’empresa santboia-
na Evarm lidera un projecte 
internacional que vol avançar 
cap a aquest nou model de 
mobilitat. “Com articular 
una transició cap a vehicles 

de propulsió d’hidrogen en 
l’àmbit local i global?”, és un 
dels reptes proposats per 
l’empresa. Per donar-li respos-
ta, Coboi lab va esdevenir el 
passat 22 d’octubre un espai 
de trobada, reflexió i creació 
de sinergies entre diferents 
actors socioeconòmics. A 
la trobada van participar 
Evarm, l’Ajuntament de Sant 
Boi i altres actors referents 
de diferents àmbits, com ara 
el Korea Institute of Science 
and Technology (KIST), Ena-
gas Emprende, el Catalonia 
Institute for Energy Research 
(IREC) i ACCIÓ de la Generali-
tat de Catalunya. Els vehicles 

d’hidrogen funcionen amb 
un motor elèctric, però ob-
tenen l’energia d’una pila de 
combustible alimentada per 
hidrogen. A diferència dels 
cotxes elèctrics i híbrids, els 
vehicles d’hidrogen no neces-
siten endoll per carregar-se. 
En alguns països, com Corea, 
se’ls considera la tecnologia 
del futur, ja que l’hidrogen 
és una energia neta que no 
genera emissions i té un alt 
índex d’eficiència energètica.

Especialitzat
L’empresa santboiana Evarm 
s’ha especialitzat precisa-
ment en l’aportació de so-

lucions tecnològiques per 
incorporar l’ús d’hidrogen a 

tota classe de vehicles (co-
txes, autobusos, camions....) 

i contribuir d’aquesta mane-
ra a la transició energètica.

Foto: Aj. Sant Boi

Una nova app permet millorar
la cura dels nens castelldefelencs   

Per millorar els dubtes relatius al benestar i a la cura de salut 
dels infants de Castelldefels ha nascut “CASAPediatria” 
impulsada pel CASAP de Can Bou. Una app amb l’objectiu 

d’acompanyar a les famílies i oferir-los una eina fàcil i ràpida 
amb informació de salut veraç per a millorar la cura dels 
més petits. L’aplicació té una funció d’educació sanitària i 
informativa, en cap cas substitueix ni a la infermera ni al metge.

Tecnologia d’avantguarda per 
a l’Hospital Sant Joan de Déu  

L’Hospital Sant Joan de Déu Barcelona va presentar els 
primers quiròfans pediàtrics d’Espanya que integren en un 
mateix espai quirúrgic una ressonància magnètica, un TAC i 

un arc híbrid. Aquesta tecnologia permet als equips de cirurgia 
disposar d’imatges en temps real i en realitat augmentada de 
la zona on han d’intervenir, amb el que obtenen una major 
precisió en les intervencions extremadament complexes. 

Begues i Sant Feliu acolliran la 
Mobile Week el proper any

Begues i Sant Feliu de Llobregat tindran presència 
a l’edició Mobile Week Catalunya 2020, després 
de la convocatòria feta per Mobile World Capital 

Barcelona (MWCapital) i la Generalitat. La segona edició 
té l’objectiu d’estendre al conjunt de la ciutadania el 
debat sobre la revolució digital i que se celebrarà el 
proper mes de febrer, al voltant del MWC Barcelona.
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El Teatre Plaza de Castelldefels 
va celebrar deu anys de vida
Un total de 44.308 espectadors han pogut gaudir d’espectacles 

El Teatre Plaza de Cas-
telldefels ha celebrat 
el seu aniversari pels 

seus deu anys de vida. I per 
commemorar l’efemèride 
va programar un seguit 
d’activitats del 15 al 17 de 
novembre. Va Incloure en-
tre d’altres, una jornada de 
portes obertes; representa-
cions diverses per parts de 
les entitats de la ciutat; un 
espectacle de monòlegs 
científics, on es va barrejar 
humor i divulgació, “The 
Big Van Ciència Monòlegs” 

(a la sala Margarida Xirgu); 
l’obra “ViBra”, un dels da-
rrers espectacles dels Bro-
das Bross (al Teatre Plaza) i 
la presentació del projecte 
NightUp a càrrec de l’ICFO 
(a la sala Margarida Xirgu).

Balanç
Al llarg d’aquests deu anys 
un total de 22.652 espec-
tadors han assistit als con-
certs de música que s’han 
dut a terme al teatre Plaza 
i 21.656 han vist els 103 es-
pectacles teatrals que s’han 

programat a l’equipament. 
D’altra banda, formen part 
de la programació del tea-
tre Plaza els espectacles 
de format més petit (94) 

que s’han realitzat a la sala 
Margarida Xirgu  i que han 
comptat amb  2.297 espec-
tadors al llarg d’aquesta 
dècada d’existència.

Foto: Aj. Castelldefels

El grup Manel prepara la seva 
nova gira a L’Artesà del Prat 

El grup barceloní Manel va escollir el Teatre L’Artesà del 
Prat de Llobregat per preparar la gira de la temporada 
2019-20, que presenta el seu cinquè àlbum ‘Per 

la bona gent’. Guillem Gisbert (guitarra i veu), Roger 
Padilla (guitarra i veu), Martí Maymó (baix) i Arnau Vallvé 
(bateria) assagen a la Sala Gran de L’Artesà ultimant els 
detalls de la gira que els porta per Madrid, Barcelona, 
València i Saragossa, entre d’altres ciutats de Catalunya i 
d’arreu de l’Estat. La seva residència va finalitzar amb un 
assaig obert al públic del municipi baixllobregatí.

El 48H Open House BCN aplega 
més de tres mil persones 

Per cinquè any consecutiu, el municipi de Sant Joan 
Despí ha participat en el festival d’arquitectura 
48H Open House BCN. La ciutat ha obert, el cap de 

setmana, nou edificis d’arquitectura singular que han 
rebut un total de 3.036 visitants, un 4,80% més que 
en l’edició de l’any passat. Els edificis han estat Can 
Maluquer, Can Negre, Can Po Cardona, Can Tous, les 
cotxeres del Tram, la Ciutat Esportiva del Futbol Club 
Barcelona, l’ermita de la Mare de Déu del Bon Viatge, el 
restaurant Follia i la Torre de la Creu.

Jaime Martín, guanyador del 
premi Ivà a la seva trajectòria 

Entre el 4 de novembre i l’1 de desembre, Cornellà 
de Llobregat es converteix en la ciutat del còmic. 
Durant gairebé un mes es podrà gaudir de multitud 

de propostes (exposicions, però també tallers i activitats 
en centres cívics, instituts, biblioteques, mercats, 
etc). El Castell acull l’exposició i lliurament de premis 
als guanyadors del 35è Concurs de Còmics, que es va 
inaugurar divendres 8 de novembre. Jaime Martin, autor 
d’obres com a “Sang de Barri” o “Mai tindré 20 anys” va 
rebre el premi Ivà a la seva trajectòria professional.

El Baix Llobregat, 
gran protagonista a 
Los40 Music Awards 

El 8 de novembre es va 
celebrar a Madrid la 
gala dels premis Los40 

Music Awards. Un esde-
veniment musical que, 
enguany, va tenir un clar 
color baixllobregatí. La 
gran triomfadora va ser la 
sesrovirenca Rosalía, que 
va obtenir dos guardons. 
La cantant va ser distingida 
amb el premi Cançó Los40 
Global Show per “Con al-
tura” i també va rebre el 
premi a l’Artista de l’Any. 
La climentona Aitana va 
rebre el premi Artista Del 
40 al 1. Els cornellanencs 

Estopa van ser guardonats 
per la seva carrera i trajec-
tòria amb el premi Los 40 
Golden Music Award. El 
locutor cornellanenc Tony 
Aguilar va presentar dos 
premis. El pratenc Alfred 
García i el santfeliuenc Nil 
Moliner també van estar 
presents a la gala musical. 

CULTURA

Cedeixen el fons documental 
de la Masia de Can Roc 

L’alcaldessa de Santa Coloma de Cervelló, Anna Martínez, 
i Anna Duran, van signar el conveni que regula la 
donació del fons documental de la Masia de Can Roc a 

l’Ajuntament. L’acte va tenir lloc a la seu de l’Arxiu Comarcal on 
es dipositarà aquest fons mitjançant la fórmula de cessió en 
comodat. La cessió es realitza en el marc del programa per a la 
gestió municipal del Patrimoni cultural i natural del consistori.

Arriba a Cornellà una nova edició 
del 'Festival de Música de Prop'  

El Festival de Música de Prop de Cornellà de Llobregat 
torna amb molta més força del 15 al 24 de novembre. Una 
iniciativa per acostar la cultura musical al carrer i actuar 

com a plataforma per a grups i joves talents. Amb motiu de 
la celebració de Santa Cecília, el Festival acull formacions 
musicals de diferents estils que repassaran ritmes de tot el 
món i de totes les èpoques, totes a l’aire lliure i gratuïtes.

L’Smart City Week porta a Sant 
Boi una competició de poesia 

L’edifici de Cal Ninyo de Sant Boi de Llobregat va 
acollir el passat 14 de novembre una competició de 
poesia ràpida amb ‘slammers’ de primer nivell estatal. 

L’activitat, organitzada pel Pla Estratègic Metropolità de 
Barcelona i per l’entitat Cultura Excèntrica, formarà part de 
l’Smart City Week. L’activitat va voler mostrar el paper de la 
poesia com a eina per transformar les ciutats.

Rosalia triomfa als Grammy 
Llatins amb cinc guardons
La cantant de Sant Esteve Sesrovires també va rebre 
un reconeixement a la gala dels Premis Ondas

Foto: Grammy Llatins

Rosalía va rubricar un 
gran any musical amb 
la distinció de cinc pre-

mis Grammy Llatins durant 
la gala que es va celebrar a 
l’MGM Grand Garden Arena 
de Las Vegas (EEUU). “El mal 
querer” es va endur el pre-
mi a millor Àlbum de l’any, 
al millor Àlbum Pop Vocal 
contemporani, al millor Dis-
seny de portada, i a la millor 
Gravació per la producció 
d’El Guincho. La cantant 
de Sant Esteve Sesrovires 
també va aconseguir el 
premi a la millor Cançó Ur-
bana pel single “Con Altura”, 
en cooperació amb Pablo 
Díaz-Reixa,”El Guincho”. “De 
debò, estic en xoc. Això és 
l’últim que m’esperava, us 

ho juro per déu. El vam fer 
en un pis, amb dos ordina-
dors, una targeta de so, i ja... 
Us ho juro”, va dir durant la 
gala. Durant la gala, Rosalía 
va actuar presentant la seva 
darrera cançó d”A Palé”, que 
va posar en peu l’auditori. 
Ja a la sala de premsa, va ex-
plicar que feia música “amb 
ganes d’experimentar, per 
una qüestió experimental. 
A “El mal querer” jo sabia 
que hi havia veritat, està 
fet sense risc, no tenia res 
a perdre. Va ser un any de 
molta feina, de dedicar-
m’hi dia i nit. Però no calen 
gaires coses més per portar 
endavant una idea creativa”. 
Era la tercera vegada que la 
cantant de flamenc-trap as-

sistia a aquest acte de la in-
dústria de la música llatina. 
L’any 2017 va ser nominada 
pel seu primer disc Los Án-
geles. Un any després es va 
endur dos guardons dels 
cinc que estava nominada. 

Més distincions
D’altra banda, els Premis 
Ondas es van celebrar al 
Teatre Liceu de Barcelo-
na. La gran absent va ser 
Rosalía, premi com a fe-
nomen musical de l’any. 
La cantant, que va gravar 
un missatge d’agraïment 
que es va emetre durant 
la gala, es trobava a Las 
Vegas amb motiu del lliura-
ment dels premis Grammy 
Llatins. D’altra banda, la 

sesrovirenca va guanyar el 
premi MTV Europe Music 
Awards (EMA) a la millor 
col·laboració de l’any per 
‘Con Altura’, el seu single 
amb J Balvin. La cantant 
de Sant Esteve Sesrovires 
encarava la gala dels EMA, 
celebrada al Palau de Con-
gressos i Exposicions de 

Sevilla, amb quatre nomina-
cions, de les quals dues eren 
per ‘Con Altura’, una per al 
premi al millor look i una al-
tra per al de millor ‘push’. La 
sesrovirenca s’ha convertit 
en una de les grans figures 
internacionals del pop amb 
temes com ‘Malamente’ o 
‘El mal querer’, que tenen 

arrelament en el flamenc, 
però que no formen part 
d’aquest gènere musical. No 
obstant això, l’accent anda-
lús que la cantant aporta al 
seu estil ha estat acollit pel 
públic com una cosa molt 
innovadora i ha permès a 
molts dels seus seguidors 
acostar-se a l’art ‘jondo’.
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Cervelló va acollir la 
quarta edició de la 
Pota Roja. A la prova 

dels 8 km, els guanyadors 
van ser Carlos Edo (32’02’’) 
i Laura Tomasa (CA Berga, 
44’38’’). Dehez Amaury 
(1h05’47’’) i Mar Aizcorbe 
(Ashi Team, 1h24’21’’) es 
van imposar a la distància dels 14 km. I en els 24 km, els 
primers classificats van ser Héctor Pérez (2h12’40’’) i Ona 
Sociats (Inverse Xtrail, 2h36’17’’). A la prova ciclista, els 
vencedors als 20 km van ser Julio César Gaona (Rockrider 
Racing Team, 58’18’’) i Marta Ballus (1h18’36’’). I en els 
35 km es van proclamar campions Albert Planas (Cicles 
Sans, 2h02’50’’) i Maria Panisello (365 Team, 3h47’52’’).

Més de 1.000 participants 
en la IV Pota Roja de Cervelló

Foto: PR

L’entrenador i atleta de 
Sant Feliu de Llobregat, 
Uri García, es va alçar 

recentment amb el títol de 
campió en la competició 
d’Street lifting que es va 
desenvolupar en el marc 
de l’Open Streetlifitng & 
Freestyle Ciutat De Castelló 
i que va aplegar els millors especialistes nacionals. Aques-
ta va ser la primera edició d’aquesta competició esportiva, 
que contemplava les categories masculina de menys i de 
més de 75 quilos i la femenina absoluta, i que va finalitzar 
amb una gran batalla freestyle masculina amb temàtica de 
Halloween. L’esportista santfeliuenc ja està preparant altres 
reptes que participarà en un futur proper. 

Uri Garcia, campió al primer 
Open Streetlifitng & Freestyle

Foto: UG

La Lliga Catalana de Fut-
bol Sala de la Federació 
Catalana de Futbol con-

tinua amb la formació i amb 
el projecte iniciat fa dues 
temporades. L’Àrea Esportiva 
de l’LCFS es va traslladar al 
Pavelló Municipal de Pallejà 
per a protagonitzar la terce-
ra Jornada de Tecnificació de la temporada. Van participar el 
secretari tècnic de l’Àrea Esportiva i de Seleccions Catalanes de 
Futbol Sala, Jordi Gay, i els seleccionadors catalans Jordi Barre-
ro i Gerard Pusó. Durant la jornada, els protagonistes han estat 
els jugadors del benjamí i de l’aleví de l’FS Pallejà, que van po-
der millorar les seves habilitats tècniques i tàctiques. 

L’FS Pallejà acull una Jornada 
de Tecnificació de futbol sala

Foto: FCF

SANT VICENÇ DELS HORTS

Torna el Torneig Interescolar 
d’Handbol iVascular
Hi participaran els blaugranes Víctor Tomàs, Gonzalo Pérez de 
Vargas i Raúl Entrerríos, i els tècnics Xavi Pascual i Roger Font 

El Club Handbol Sant Vi-
cenç, l’empresa iVascular 
i l’Ajuntament de Sant 

Vicenç dels Horts organitzen 
el 24 de novembre la segona 
edició del Torneig Interescolar 
d’Handbol iVascular, el qual 
està adreçat a nens i nenes de 
2n, 3r i 4t de primària de totes 
les escoles de Sant Vicenç dels 
Horts. L’objectiu del torneig és 
promoure l’handbol i un estil 
de vida saludable. Per aquest 
motiu, la jornada es desenvo-
luparà en tres espais diferents 
i els desplaçaments entre ells 
es faran a peu, en bicicleta o 
en patinet. Els tres espais se-
ran el Pavelló Poliesportiu de 

Sant Josep, la plaça de Narcís 
Lunes i l’Escola Sant Josep, 
de 9.30 a 13.30 hores. Els 
participants també tindran 
un esmorzar que comptarà 
amb un entrepà, fruita, sucs 

naturals i aigua. A més, rebran 
una samarreta commemora-
tiva. El 2n Torneig Interescolar 
d’Handbol iVascular comp-
tarà amb la participació de 
jugadors i cos tècnic del FC 
Barcelona d’handbol. Hi ha 
prevista l’assistència dels ju-
gadors Víctor Tomàs, Gonzalo 
Pérez de Vargas, i Raúl Entre-
rríos, i els tècnics Xavi Pascual 
i el vicentí Roger Font.

Tir i atletisme
El tirador vicentí Daniel Fer-
nández va ser convocat amb 
la Selecció Espanyola de Tir 
al plat per a la concentració 
que va tenir lloc a Grana-

da del 31 d’octubre al 3 de 
novembre, i la qual estarà 
formada per un total de 12 
tiradors. D’altra banda, Sant 
Vicenç dels Horts va viure 
el diumenge 20 d’octubre 
una jornada esportiva amb 
la celebració de la Cursa 
Popular de Quilòmetres i 
les curses escolars des de 
cicle inicial a ensenyament 
secundari. En la categoria 
femenina, la guanyadora va 
ser Sílvia Alberich, amb un 
temps de 43’39’’. En la cate-
goria masculina, el primer 
classificat fou Miquel Fres-
neda, que va aturar el crono 
amb un temps de 38’00’’.

Foto:  Aj. Sant Vicenç dels Horts

CASTELLDEFELS 

Serra i Barrachina es coronen 
a la Marató del Mediterrani  

Un any més es va ce-
lebrar a Castelldefels 
la Marató del Medi-

terrani, que va arribar a la 
quinzena edició. Una prova 
atlètica que va aplegar més 
de 1.500 persones. Dani 
Serra, del Casticaceres RC, 
es va proclamar campió 
a la distància de la Mitja 
Marató amb un registre 
d’1h11’00’’. A la categoria 
femenina, Gema Barrachi-
na (Rios Running Team) va 
ser la primera en comple-
tar el recorregut amb un 
temps d’1h16’58’’. Sara Co-
majuncosas (1h18’52’’) va 

ser segona Hasna Bahom 
(Cornellà Atlètic, 1h24’07’’) 
va acabar en tercer lloc. A 
la distància dels deu qui-
lòmetres, el guanyador va 
ser Roger Sánchez, amb 
un temps de 34’54’’. La pri-
mera classificada fou Bàr-
bara Anento (Corredors.
cat, 41’19’’). Van completar 
el podi Maria Carme Olaya 
(Fondistes Penedès, 45’38’’) 
i Maria José Beltrán (CA Vi-
ladecans, 46’22’’). D’altra 
banda, en la distància 
dels cinc quilòmetres, van 
guanyar Adrià Carrasco 
(Benditas Lokuras, 16’07’’.) 

i  Miria Salinas (21’05’’). La 
prova també va tenir un 
vessant solidari. Un euro 
de cada inscripció ana-
va destinat a la Fundació 

d’Oncologia Infantil Enri-
queta Vilavecchia per do-
nar suport als nens i joves 
en tractament oncològic, i 
a les seves famílies.

Foto: RACC
La prova atlètica va aplegar més de 1.500 participants



15Novembre 2019 | LA PREMSA DELBAIX.es

C/Dr. Martí i Julià,43 · Cornellà · 930 245 112

BOXA
MUAY THAI
BOXA INFANTIL
JIUJITSU
SEMI CONTACT INFANTIL 
DIETES PERSONALITZADES

KICK BOXING 
SALA MUSCULACIÓ
ENTRENO FUNCIONAL

KRAV MAGA
ENTRENADOR PERSONAL

1ª CLASE

GRATIS

VEN
A PROBAR

Tarifa ESPECIAL jubilado 22€

Anuncia't aquí.
615 873 344

auditats oficialment
25.000
exemplars reals

20 Poblacions + 800 establiments repartits

Promoción 
Plantillas 
Ortopédicas
a Medida

Camí Vell de la Colònia,9 local - Sant Boi de LLobregat
Tel. 93 348 68 51 · Mòbil. 606 755 511

mail: 4bortopedics@gmail.com

Visita
+

Estudio Biomecánico
+

Plantillas Ortopédicas
+

Revisión a los 6 meses

99€

ESPORTS
Sanz: "M’agradaria participar 
en el Dakar amb un cotxe" 

Laia Sanz ja prepara la seva propera participació 
al Dakar. Serà la desena vegada que prendrà en 
aquesta mítica prova de motor on tindrà el complicat 

repte de finalitzar entre els deu primers de la classificació 
absoluta. Sanz ha sorprès tothom dient que en un futur 
li agradaria participar en el Dakar amb cotxe: “No és fàcil, 
però m’agradaria tenir opció a mitjà termini amb un bon 
cotxe per allargar la meva vida esportiva."

Cera i Arcos es coronen a la 
Mitja del Castell del Papiol 

El passat diumenge 20 d’octubre es va celebrar la 
sisena edició de la Trail La Mitja del Castell del Papiol. 
La prova atlètica va aplegar unes 500 persones. 

Carlos Cera (Inverse Trail Team) es va proclamar campió 
a la distància llarga (24 km) amb 1h58’08’’. A la categoria 
femenina, la primera classificada va ser Mercedes Arcos 
(CM A. Ant. Cugat, 2h16’03’’). I a la distància curta (12 
km) es van coronar Eduard Villalba (Sixpro, 1h01’07’’) i 
Garazi Abasolo (No, 1h11’19’’).

Iván Pueyo, segon a la Copa 
d’Espanya d’Hard Enduro 2019 

Punt final a la Copa d’Espanya d’Hard Enduro 
on cal destacar l'excel·lent segona posició a la 
classificació  del pilot de Sant Vicenç dels Horts, 

Iván Pueyo, per darrera el campió Mario Román. Pueyo 
va aconseguir el primer lloc a Almeria, va pujar també 
al podi a Aguilar de Campoo (Palència) i, a més, va 
ocupar la segona posició a Elgoibar (País Basc).

Magos de Tenerife i Itàlia es 
coronen a l’Europeu de softbol 

Durant quatre dies, el Baix Llobregat va ser l’epicentre 
del softbol europeu en la modalitat de jugadors i 
jugadores més grans de 35 anys. Sant Boi i Gavà van 

acollir el Campionat d’Europa European Masters Cup) 
amb la participació de set països continentals. Els Magos 
de Tenerife, en la categoria masculina, i la Selecció 
Italiana, en la femenina, es van proclamar campions. 

Foto: LS

SANT BOI DE LLOBREGAT

Judith Corachán fa podi a 
l’Ironman 70.3 de Marràqueix   
La jugada de la UE Santboiana, Anna Puig, participa amb èxit 
en el partit amistós entre les seleccions d'Espanya i Gal·les

Judith Corachán va acon-
seguir una brillant sego-
na posició a l’Ironman 

70.3 de Marràqueix en la 
seva primera edició. L’atleta 
santboiana no va poder 
superar Lisa Hütthaler 
(4h24’23’’) i es va haver de 
conformar amb la medalla 
d’argent, quedant-se a les 
portes de participar en el 
Campionat de Món que se 
celebrarà a Taupo (Nova Ze-
landa). Corachán va acabar 
el primer tram de la prova 
-natació- en segon lloc, a 
trenta segons de la polaca 
Malgorzata Otworowska. 
Hüthaler va marcar el ritme 
i va sortir líder de la T2, amb 
la santboiana en tercera po-
sició a quatre minuts. Ja en 
la darrera modalitat de la 
prova (atletisme) Corachan 

no va poder amb l’austríaca 
i va fer un temps final de 
4h27’24’’. L'atleta baixllobre-
gatina va tancar una tempo-
rada pràcticament perfecta 
on ha conquerit l’argent en 
el Campionat del Món de 
Llarga Distància, es va impo-
sar a Embrunman, Zarautz 
i Bilbao i va ser tercera a 
l’Ironman Vitòria i quarta a la 

mateixa competició que es 
va celebrar a Dubai.

Rugbi i gimnàstica
El Central de la Universitat 
Complutense de Madrid va 
acollir el partit amistós de 
rugbi entre les seleccions 
d’Espanya i Gal·les. Cal des-
tacar la presència de la ju-
gadora de la UE Santboia-

na, Anna Puig, que va tenir 
un paper destacat en la vic-
tòria de la selecció nacional 
per 29-5. D'altra banda, Joel 
Plata i Rubén López, espor-
tistes del CG Sant Boi, es van 
classificar per a la competi-
ció individual i per equips 
dels propers Jocs Olímpics 
gràcies als resultats aconse-
guits al Campionat del Món 
que es va celebrar a Stutt-
gart (Alemanya).

Atletisme
El Parc de la Muntanyeta va 
acollir el XIV Cros Solidari 
per la Salut Mental. Una cita 
que va aplegar participants 
de totes les edats organit-
zada pel Parc Sanitari Sant 
Joan de Déu, l'Ajuntament i 
el CA Sant Boi, junt amb el 
Consell Esportiu. 

Èxit del Club Patí Delta 
Prat. L'equip masculí 
-Òscar Sànchez, Eduar-

do Cano, Nicolás Amariles, 
Santiago Navarrete, Xavier 
Benito i Aleix Rodríguez- va 
assolir la tercera posició a la 
Segona Divisió de la Lliga 
Nacional espanyola de pa-
tinatge de velocitat que es 
va celebrar a Sada (Galícia). 
Una posició que li ha permès 
pujar a Primera Divisió. El 
Prat de Llobregat tindrà dos 

equips catalans (CP Cobra). 

Altres esports
El patinador Nil Llop es va 
exhibir a la Thialf Fall Cup 
2019 proclamant-se campió 
en les distàncies dels 1.000 
i 500 metres on va batre 
el rècord del món. D'altra 
banda, l'AE Prat va quedar 
eliminat pel Castelló a la 
Copa RFEF però es va clas-
sificar per a les semifinals de 
la Copa Catalunya Absoluta. 
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Nil Llop s'exhibeix a la Thialf Fall Cup on va batre el rècord del món

EL PRAT DE LLOBREGAT

El CP Delta Prat estarà a l’elit 
del patinatge de velocitat 
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